
P ROTOKÓŁ  NR   XVI/2020 

 

z posiedzenia XVI/2020 sesji Rady Miejskiej w Barczewie, która odbyła się w dniu 30 stycznia 2020 roku 

 

Miejsce obrad: sala konferencyjna w Urzędzie Miejskim w Barczewie; 

 

Godzina rozpoczęcia obrad -  08.00 

 

W obradach  XVI/2020 sesji Rady Miejskiej uczestniczyło14 Radnych  

 

Do punktu 1 

 

Pani Aleksandra Ciechanowicz-Osiecka - Przewodnicząca Rady Miejskiej otworzyła obrady XVI/2020 sesji 

Rady Miejskiej w Barczewie i powitała wszystkich przybyłych. 

 

Pani Przewodnicząca poinformowała, że do wieczności odszedł wieloletni samorządowiec Śp. Jerzy 

Bujnowski i poprosiła o uczczenie minutą ciszy jego odejście; 

 

Do punktu 2 

 

Pani Przewodnicząca Rady na podstawie listy obecności i złożonych na niej podpisów stwierdziła 

prawomocność obrad XVI/2020 sesji Rady Miejskiej w Barczewie. 

 

Do punktu 3 

 

Pani Aleksandra Ciechanowicz-Osiecka przekazała, że otrzymała wniosek od Komisji Skarg, Wniosków i 

Petycji o wprowadzenie do porządku obrad projektu uchwały ws. rozpatrzenia skargi na działalność 

Burmistrza Barczewa. Pani Przewodnicząca wnioskuje o wprowadzenie tego projektu uchwały w pkt 5 

porządku obrad; 

 

Wniosek Komisji Skarg, Wniosków i Petycji został jednogłośnie przyjęty przez Radnych ( imienny wykaz 

głosowania w załączeniu);  

 

W związku z brakiem innych zmian do porządku obrad został on poddany pod głosowanie; 

 

Radni Rady Miejskiej przyjęli następujący porządek obrad: 

 

4) Przyjęcie protokołu z obrad XV/2020 sesji Rady Miejskiej w Barczewie; 

5)   Projekt uchwały w sprawie rozpatrzenia skargi na działalność Burmistrza Barczewa w sprawie 

rozpatrzenia skargi na działalność Burmistrza Barczewa dotyczącą nieprawidłowości w zakresie 

utrzymania czystości i porządku na terenie gminy; 

6) Projekt uchwały w sprawie określenia trybu i szczegółowych kryteriów oceny wniosków o realizację 

zadania publicznego w ramach inicjatywy lokalnej; 

7) Projekt uchwały w sprawie przystąpienia do Związku Ochotniczych Straży Pożarnych Rzeczpospolitej 

Polskiej; 

8) Projekt uchwały w sprawie rozstrzygnięcia o sposobie rozpatrzenia uwag do miejscowego planu 

zagospodarowania przestrzennego dla terenu w obrębie Nikielkowo, gmina Barczewo; 

9) Projekt uchwały w sprawie uchwalenia miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego dla 

terenu w obrębie Nikielkowo, gmina Barczewo; 

10) Projekt uchwały w sprawie zmiany Uchwały nr IX/65/2011 Rady Miejskiej w Barczewie z dnia 30 

maja 2011r. w sprawie wprowadzenia nowego regulaminu udzielania pomocy materialnej o 

charakterze socjalnym dla uczniów zamieszkałych na terenie gminy Barczewo; 

11) Projekt uchwały w sprawie zamiaru likwidacji Szkoły Podstawowej w Bartołtach Wielkich; 

12) Projekt uchwały w sprawie udzielenia pomocy Samorządowi Województwa Warmińsko-Mazurskiego 

na dofinansowanie zadań związanych z funkcjonowaniem Biura Regionalnego Województwa 

Warmińsko-Mazurskiego w Brukseli; 



13) Projekt uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Barczewo na lata 2020-

2031; 

14) Projekt uchwały w sprawie zmiany budżetu gminy Barczewo na 2020 rok; 

15) Sprawozdanie Burmistrza Barczewa z działalności między sesjami Rady Miejskiej; 

16) Interpelacje i zapytania Radnych – forma pisemna;  

17) Wystąpienia Sołtysów i Przewodniczących Rad Osiedlowych; 

18) Informacja o prowadzonej kontroli i uzyskanych efektach segregacji odpadów komunalnych; 

19) Informacja o aktualnie prowadzonych pracach związanych z pozyskiwaniem środków zewnętrznych; 

20) Sprawy różne i wolne wnioski; 

21) Zamknięcie obrad XVI/2020 sesji Rady Miejskiej w Barczewie. 

 

Porządek obrad został przyjęty jednogłośnie ( imienny wykaz głosowania w załączeniu); 

 

Do punktu 4 

 

Radni Rady Miejskiej nie zgłosili uwag do protokołu z obrad XV/2020 sesji Rady Miejskiej. Protokół został 

poddany pod głosowanie.  

 

Radni jednogłośnie przyjęli protokół z obrad XV/2020 sesji Rady Miejskiej. Imienny wykaz głosowania w 

załączeniu; 

 

Do punktu 5 

 

Pani Aleksandra Ciechanowicz-Osiecka poprosiła Przewodniczącego Komisji Skarg Wniosków i Petycji o 

przestawienie wyjaśnień do projektu uchwały. Komisja uznała skargę za bezzasadną, a w sprawie drugiej 

części skargi tj. kwestii zapisu na tablicy pamiątkowej znajdującej się na Salonie Muzycznym im. Feliksa 

Nowowiejskiego, Komisja nie wydała opinii;  

 

Radni przedyskutowali przedstawione wyjaśnienia; 

 

Rada Miejska podjęła: 

            UCHWAŁA nr XVI(173)2020 z dnia 30 stycznia 2020 roku 

 w sprawie rozpatrzenia skargi na działalność Burmistrza Barczewa w sprawie rozpatrzenia skargi na 

działalność Burmistrza Barczewa dotyczącą nieprawidłowości w zakresie utrzymania czystości i 

porządku na terenie gminy; 

 

Imienny wykaz głosowania w załączeniu; 

 

Do punktu 6 

 

Wyjaśnienia do projektu uchwały przedstawiła Pani Anna Gędas – inspektor zajmujący się organizacjami 

pozarządowymi i obsługą archiwum; 

 

Opinia Komisji Sportu, Turystyki, Kultury i Promocji Gminy – Komisja nie zajmowała się opiniowaniem 

tego projektu uchwały; 

 

Rada Miejska podjęła: 

          UCHWAŁA nr XVI(174)2020 z dnia 30 stycznia 2020 roku 

 w sprawie określenia trybu i szczegółowych kryteriów oceny wniosków o realizację zadania 

publicznego w ramach inicjatywy lokalnej; 

 

Imienny wykaz głosowania w załączeniu; 

 

Do punktu 7 

 

Wyjaśnienia do projektu uchwały przedstawił  Zastępca Burmistrza Piotr Mostek; 



Radny Piotr Groszkowski zadał pytania do projektu uchwały, na które odpowiedzi udzielił Zastępca 

Burmistrza Piotr Mostek; 

 

Rada Miejska podjęła: 

UCHWAŁA nr XVI(175)2020 z dnia 30 stycznia 2020 roku 

       w sprawie przystąpienia do Związku Ochotniczych Straży Pożarnych Rzeczpospolitej Polskiej; 

 

Imienny wykaz głosowania w załączeniu; 

 

Do punktu 8 

 

Wyjaśnienia do projektu uchwały przedstawiła Pani Iwona Nobert-Ćwiek – kierownik wydziału 

Budownictwa i Inwestycji; 

 

Na obrady przybyła Pani Radna Bogumiła Lisowska;  

 

Pani Kierownik przedstawiła 26 uwag, które zostały złożone do planu. Uwagi te zostały przegłosowane – 26 

uwag po kolei ( imienny wykaz głosowania w załączeniu); 

 

Opinia Komisji Rolnictwa i Ochrony Środowiska – opinia pozytywna 

 

Rada Miejska podjęła: 

UCHWAŁA nr XVI(176)2020 z dnia 30 stycznia 2020 

 w sprawie rozstrzygnięcia o sposobie rozpatrzenia uwag do miejscowego planu zagospodarowania 

przestrzennego dla terenu w obrębie Nikielkowo, gmina Barczewo; 

  

Imienny wykaz głosowania w załączeniu; 

 

Do punktu 9 

 

Wyjaśnienia do projektu uchwały przedstawiła Pani Iwona Nobert – Ćwiek; 

 

Radni przedyskutowali przedstawione wyjaśnienia i otrzymali odpowiedzi na zadane pytania; 

 

Opinia Komisji Rolnictwa i Ochrony Środowiska – opinia pozytywna; 

 

Rada Miejska podjęła: 

UCHWAŁA nr XVI(177)2020 z dnia 30 stycznia 2020  

w sprawie uchwalenia miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego dla terenu w obrębie 

Nikielkowo, gmina Barczewo; 

 

Imienny wykaz głosowania w załączeniu; 

 

 

Do punktu 10 

 

Wyjaśnienia do projektu uchwały przedstawił Pan Jarosław Złotkowski – Dyrektor Miejskiego Ośrodka 

Pomocy Społecznej; 

 

Opinia Komisji Oświaty, Zdrowia i Spraw Społecznych – opinia pozytywna 

 

Rada Miejska podjęła: 

UCHWAŁA nr XVI(178)2020 z dnia 30 stycznia 2020 roku 

w sprawie zmiany Uchwały nr IX/65/2011 Rady Miejskiej w Barczewie z dnia 30 maja 2011r. w 

sprawie wprowadzenia nowego regulaminu udzielania pomocy materialnej o charakterze socjalnym 

dla uczniów zamieszkałych na terenie gminy Barczewo; 



 

Imienny wykaz głosowania w załączeniu; 

 

Do punktu 11 

 

Wstęp do wyjaśnień przedstawił Pan Piotr Mostek – Zastępca Burmistrza. Uzupełnienie wyjaśnień do 

projektu uchwały przedstawiła Pani Barbara Szałaj-Borowiec - Dyrektor Miejskiego Zespołu Oświaty i 

Zdrowia; 

 

Radni wraz z Zastępcą Burmistrza przedyskutowali przedstawione wyjaśnienia; 

 

Opinia Komisji Oświaty, Zdrowia i Spraw Społecznych– opinia pozytywna; 

 

Rada Miejska podjęła: 

UCHWAŁA nr XVI(179)2020 z dnia 30 stycznia 2020 roku 

                     w sprawie zamiaru likwidacji Szkoły Podstawowej w Bartołtach Wielkich; 

 

Imienny wykaza głosowania w załączeniu; 

 

Do punktu 12 

 

Wyjaśnienia do projektu uchwały przedstawiłaPani Skarbnik – Dorota Kondratowicz; 

 

Opinia Komisji Finansów Publicznych – opinia pozytywna; 

 

Rada Miejska podjęła: 

UCHWAŁA nr XVI(180)2020 z dnia 30 stycznia 2020 roku 

w sprawie udzielenia pomocy Samorządowi Województwa Warmińsko-Mazurskiego na 

dofinansowanie zadań związanych z funkcjonowaniem Biura Regionalnego Województwa 

Warmińsko-Mazurskiego w Brukseli; 

 

Imienny wykaz głosowania w załączeniu; 

 

Do punktu 13 

 

Wyjaśnienia do projektu uchwały z pkt 13 i 14 porządku obrad przedstawiła Pani Skarbnik – Dorota 

Kondratowicz; 

 

Opinia Komisji Finansów Publicznych – opinia pozytywna do pkt 13 i 14; 

 

Rada Miejska podjęła: 

UCHWAŁA nr XVI(181)2020 z dnia 30 stycznia 2020 roku 

               w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Barczewo na lata 2020-2031; 

 

Do punktu 14 

 

Wyjaśnienia do projektu uchwały przedstawione zostały w pkt 13 porządku obrad; 

 

Rada Miejska podjęła: 

UCHWAŁA nr XVI(182)2020 z dnia 30 stycznia 2020 

       w sprawie zmiany budżetu gminy Barczewo na 2020 rok; 

 

Do punktu 15 

 

Obrady sesji Rady Miejskiej opuścił Pan Radny Grzegorz Matłoka; 

 



Sprawozdanie z działalności między sesjami Rady Miejskiej przedstawił Pan Piotr Mostek  – Zastępca 

Burmistrz Barczewa; 

 

Radni zadali pytania do sprawozdania Pana Burmistrza i otrzymali na nie odpowiedzi. W dyskusji brał 

udział również Radny Powiatowy Pan Lecha Jan Nitkowski; 

 

Obrady sesji Rady Miejskiej opuściła Pani Radna Halina Bronka – na obradach sesji pozostało 13 Radnych; 

 

Do punktu 16 

 

Pani Aleksandra Ciechanowicz-Osiecka przekazała, że zgodnie z opinią Radcy Prawnego Urzędu 

interpelacje i zapytania należy składać na ręcę Przewodniczącej Rady w formie pisemnej. Na dzisiejszą sesję 

nie wpłynęła żadna interpelacja ani zapytanie w tej formie. 

 

Pani Przewodnicząca przekazała, że wpłynął do niej wniosek Pana Radnego Sebastiana Białeckiego o 

naprawę oświetlenia ulicznego pomiędzy blokami: Osiedle Słoneczne nr 1, a ul. Wojska Polskiego 19a oraz 

postawienie nowej lampy na Osiedlu Słoonecznym pomiędzy blokami nr 2, a nr 3; 

 

Do punktu 17 

 

W punkcie tym wystąpił Pan Grzegorz Niedojadło – sołtys Sołectwa Bartołty Wielkie. Pan Sołtys złożył na 

ręce Pani Przewodniczącej wniosek dotyczący nadania ststsusu drogom gminnym widniejących w ewidencji 

Sołectwa Bartołty Wielkie; 

 

Do punktu 18 

 

Radni Rady Miejskiej wraz z Zastępcą Burmistrza i Panem Andrzejem Lichockim – kierownikiem GKiOŚ 

przedyskutowali przedłożoną Radnym informację o prowadzonej kontroli i uzyskanych efektach segregacji 

odpadów komunalnych; 

 

Do punktu 19 

 

Pani Przewodnicząca przekazała, że Radni otrzymali informację w materiałach na sesję; 

 

Pan Radny Adam Dowgiałło zaproponował aby jednostki podległe w swoich sprawozdaniach na najbliższe 

sesje zawarły informację czy ubiegały się o pozyskanie środków unijnych i jakie były efekty tych starań; 

 

Do punktu 20 

 

Radny Krzysztof Dowgiałło – czy i kiedy powstanie monitornig na amfiteatrze? 

 

Zastępca Burmistrza – monitornig zostanie zamontowany po zakończeniu inwestycji „Zagospodarowania 

brzegów rzeki Pisy“ 

 

Radny Piotr Groszkowski – przekazał, że kilka lat temu na sesji Pani Krystyna Szter jako Sołtys zgłaszała 

problem statutów Sołectw. Pan Radny zapytał czy coś w tej kwestii jest robione? Pan Radny uznał w swojej 

ocenie, że statuty są napisane niezgodnie z prawem i będzie składał wniosek w tej kwestii; 

 

Zastępca Burmistrza – stwierdził, że skoro Pan Radny uważa, że jest coś zapisane niezgodnie z prawem to 

prosi o złożenie wniosku, który zostanie przekazany do zaopiniowania Radcy Prawnemu Urzędu; 

 

Radna Krystyna Mańkowska – zapytała czy wiadomo jest coś w kwestii uruchomionej puli 

29.000.000,00zł przez Urząd Marszałkowski na gospodarkę wodno-ściekową? 

 

Zastępca Burmistrza – przekazał, że jest to temat zbyt poważny aby go poruszać na dzisiejszej sesji. 

Będzie potrzebne spotkanie z Prezesem ZWIK, który wie jakie mamy przygotowane projekty. Należało by 



się spotkać i wspólnie ustalić kierunek działania;  

 

Radny Sebastian Białecki – przekazał, że kilka miesięcy temu na Komisji Sportu, której Pan Radny jest 

członkiem pojawiły się osoby, które były zainteresowane zorganizowaniem rajdu samochodowego. Opinia 

Komisji w tej kwestii była pozytywna. Pan Radny zapytał dlaczego nic się w tej sprawie nie dzieje? Drugie 

pytanie – na jakim etapie są ustalenia z Berkut Arrachion w sprawie gali sztuk walki, które miały się odbyć 

w Barczewie? 

 

Zastępca Burmistrza – odpowiadając na pierwsze pytanie przekazał, że było spotkanie z przedstawicielami 

działającymi w automobilklubach w sprawie rajdu. Po konsultacji z Nadleśnictwami nie ma zbytnio w 

naszej Gminie dróg, którymi można byłoby przeprowadzać odcinki rajdowe. Jedyną drogą, która mogłaby 

być oddana do rajdu to odcinek Ruszajny/Wipsowo. Rajd będzie odbywał się najprawdopodobniej we 

wrześniu. Odcinek został przez Gminę wskazany i teraz należy czekać na krok organizatorów rajdu. Jeśli 

chodzi o galę sztuk walki to również zostały podjęte rozmowy z przedstawicielami klubu Berkut Arrachion i 

Gmina jest otwarta na takie imprezy, jednakże nie będzie w całości przejmowała na siebie organizacji tej 

imprezy. Klub nie przekazał dalszych sygnałów co do tej imprezy; 

 

Radna Urszula Mosakowska – zapytała, kto będzie naprawiał drogi po tym rajdzie? 

 

Zastępca Burmistrza – drogi będą naprawiane przez organizatora rajdu. Pan Zastępca przekazał, że robił 

rozeznanie w tej sprawie w innych Gminach i niejednokrotnie okazywało się, że drogi naprawione po rajdzie 

były w dużo lepszym stanie niż przed rajdem;  

 

Radny Piotr Groszkowski – nawiązał do tematu dróg samorządowych. Pan Radny jest za tym aby 

naprawiać wszystkie drogi powiatowe; 

 

Pani Urszula Mosakowska  - podziękowała Panu Radnemu Bartoszowi Pontus za to, że broni napraw dróg 

wiejskich; 

 

Przewodniczaca Rady Miejskiej – zaapelowała do mieszkańców Gminy i Samorządu w sprawie problemu 

ze smogiem. Jest okres grzewczy i nie wszyscy palą w piecach tym czym powinni. Pani Przewodnicząca 

poprosiła aby Straż Miejska zwróciła na ten problem baczniejszą uwagę. Należało by pomyśleć o dyżurach 

Straży Miejskiej po godzinie 15.00. Pani Przewodnicząca poprosiła również o promocję programu „Czyste 

Powietrze“, w którym to istnieje możliwość wymiany piecy grzewczych na piece ekologiczne; 

 

Zastępca Burmistrza – przekazał, że harmonogram pracy Straży Miejskiej uległ zmianie. Strażnicy pełnią 

dyżury w godzinach popołudniowych i w weekendy. Kontrole antysmogowe są przeprowadzane. Problem 

jest w tym, że ludzie często palą w piecach węglem z Rosji. Dym wydobywający się z kominów może 

wskazywać na palenie śmieci jednakże w trakcie kontroli okazuje się, że jest to dym po spalaniu węgla.   

 

 

Do punktu 21 

 

W związku z wyczerpaniem porządku obrad Pani Aleksandra Ciechanowicz-Osiecka zamknęła obrady 

XVI/2020 sesji Rady Miejskiej; 

 

 

 

     

     Protokołowała:            Przewodnicząca Rady Miejskie 

/-/Katarzyna Białecka                /-/Aleksandra Ciechanowicz-Osiecka 


